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افزايش ظرفيت توليد ريل 
ذوب آهن اصفهان با نصب 

دستگاه اره و دريل جديد
پروژه احداث يک دستگاه اره و دريل جهت 
افزايش ظرفيت توليد ريل در کارگاه نورد 650، 
يوسف زاده  محمد امين  گرديد.  نصب  فاز  وارد 
گفت:  خصوص  اين  در  نورد  مهندسي  مدير 
تجهيزات پيشرفته اين خط با وجود تحريم هاي 
سنگين، حدود يکماه پيش وارد شرکت گرديد 
با راه اندازي آن، محدوديت قبلي خط ريل  و 
شده  توليد  ريل  پس  اين  از  و  شده  برطرف 
برشکاري،  همزمان   Finishing ناحيه  در 
سوراخکاري و بسته بندي شده و ظرفيت توليد 
کارگاه ريل حدود 30 درصد افزايش يافته و بر 
همين اساس صادرات محصول استراتژيک ريل 
مهندسي  است.مدير  قرارگرفته  دستورکار  در 
نورد افزود: در بخش بسته بندي نيز با تلفيق 
ايده هاي همکاران مهندسي نورد و تحقيق و 
خارج  و  داخل  در  مربوطه  تجهيزات  توسعه، 
کارخانه در حال ساخت بوده و به زودي نصب 
خواهند گرديد.عباس کشتکار مجري پروژه با 
اعلام تکميل عمليات ساخت تجهيز فوق توسط 
شروع  اروپايي،  شرکت هاي  برترين  از  يکي 
عمليات نصب را از تاريخ 20 شهريورماه جاري 
اعلام نمود.وي گفت: اين تجهيز با هزينه تامين 
حدود 950 هزار يورو، از دقيقترين و سريعترين 
نمونه هاي اره و دريل ريل موجود در دنيا بوده 
و عمليات نصب آن حدود يکماه برنامه ريزي 
شده است.کشتکار تأکيد کرد: عمليات نصب 
تجهيز فوق با استفاده از توان همکاران تلاشگر 
بر  نظارت  و  برنامه ريزي  نورد،  مديريت هاي 
و  تعميرات  مکانيک،  وتعميرات  نگهداري 
نوسازي راه و ساختمان، توليد وتوزيع برق و 
راهبري و نگهداري ماشين آلات و با همکاري 
مديريت هاي مهندسي و نظارت، مهندسي بهره 
با  و  توليد  برنامه ريزي  و  فني  امور  برداري، 
در  اجرايي پروژه ها  مديريت  نظارت  و  راهبري 
امور  مدير  قمي  مي باشد.مهران  انجام  حال 
اين  در  نظارت  و  مهندسي  امور  هماهنگي 
با اضافه نمودن اين دستگاه   : خصوص گفت 
در خط سمت شمال کارگاه مي توان 18 شاخه 
36 متري را درساعت برش و بصورت همزمان 
6 عدد سوراخ از قطر 16 الي 40 ميليمتر بر 
روي ريل ايجاد نمايد.همچنين عمر تيغه اره و 
مته هاي آن 2 برابر بيشتر از تيغه اره و مته هاي 
موجود مي باشد. همچنين لازم به ذکر است با 
جهت  نيز  پروژه اي  جديد  دريل  و  اره  نصب 
بسته بندي آن بر روي بستر هاي پست 16 و 
22 تير آهن کارگاه نورد 650 تعريف شده که 
در حال انجام بوده و درفاز مهندسي مي باشد.

موفقيت فولاد خراسان در نصب 
و راه اندازي فولادبر ) لدلکار( 

دوم در فولادسازي شماره2
عمليات نصب و راه اندازي لدلکار )فولادبر( 
دوم واحد LF فولادسازي2 در فولاد خراسان با 

موفقيت تست و راه اندازي گرديد.
فولاد  فولاد سازي »مجتمع  واحد  مدير 
خراسان« با اعلام اين خبر گفت: اين پروژه مهم 
فولادسازي شامل عمليات توسعه سازه بتوني 
کانال LF، ساخت لدلکار دوم، انجام تغييرات 
آن  به  مربوط  اتوماسيوني  و  مکانيکي  برقي– 
بود.به گفته  اين تجهيز  اندازي  راه  و تست و 
هماهنگي  و  دقت  با  مراحل  تمامي  راستگو، 
با  و  انجام  مربوطه  کاري  هاي  گروه  کامل 
موفقيت تست و راه اندازي گرديد. رئيس توليد 
اين  بيان  با  واحد ذوب مجتمع فولادخراسان 
که فولادبر وظيفه جابجايي پاتيل هاي فولاد 
در محدوده کوره پاتيلي را برعهده دارد گفت: 
پيش از اجراي پروژه، اين فرآيند با يک دستگاه 
فولادبر با مشکلات زيادي در حال انجام بوده 
براي  دسترس  در  زمان  افزايش  دليلي  است. 
آماده سازي ذوب ها، کاهش زمان توقف هاي 
پاتيل، کاهش آسيب به پاتيل ها و نسوز آنها، 
پايداري روند ريخته گري با تعداد ذوب بالا در 
هر سکوئنس، کمک به کاهش اتلاف انرژي را از 
جمله مزاياي اجراي اين پروژه برشمرد. شاکري، 
رئيس واحد خدمات مرکزي فولاد خراسان نيز 
با اشاره به پيچيدگي هاي اجرايي سازه بتوني 
اين پروژه، اجراي هم زمان با توليد اين پروژه 
را از ويژگي هاي اجرايي آن دانست و افرود: با 
توجه به اين که محل اجراي پروژه کاملًا در 
مسير عبور جرثقيل هاي سقفي حمل ذوب و 
ناحيه ريخته گري است، هماهنگي هاي اجرايي 
هم زمان با رعايت الزامات ايمني مربوطه بسيار 
مهم بود. سرپرست ساختمان ها و ماشين آلات 
در مورد ويژگي هايي بخش سازه بتوني اين 
پروژه، طراحي و اجراي آن را يکي از مهترين 
و خاص ترين سازه هاي اجرا شده در شرکت 
دانست و افزود: اين سازه بايد بارهاي ديناميکي 
و استاتيکي تا 500 تن را تحمل نمايد، ضمن 
تحمل  قابليت  و  حرارت  به  مقاومت  که  اين 
بدون  را  اضطراري  شرايط  در  جانبي  بارهاي 
آسيب به سازه هاي مجاور داشته باشد. به گفته 
محروقي تاسيسات و تعارضات موجود در زير 
نظر  مورد  اصلاحات  همراه  به  سازه  اطراف  و 
واحد توليد نيز در فرآيند طراحي و اجرا مورد 
توجه قرار گرفت. براي اجراي اين سازه جمعاً 
قالب  180متر  خاکبرداري،  مکعب  250متر 
 115 و  آرماتوربندي  تن   27 از  بيش  بندي، 
متر مکعب بتن ريزي به همراه عمليات کاشت 
بولت، نصب باکس هاي استوپر، ريل و… انجام 
شده و با صرف حدود 5000 نفر ساعت نيروي 
فني  و  اجرايي  اصول  کليه  رعايت  با  انساني، 
مربوطه، ساخته و تحويل گرديد. گفتني است 
در اجراي اين پروژه از طرح تا اجرا، واحدهاي 
توليد ذوب، ساختمان، دفاتر فني فولادسازي 
فولادسازي،  تعميرات  کارگاه  فني،  و خدمات 
برق و  توسعه، نت  و  تعميرگاه مرکزي، طرح 
مکانيک فولادسازي، اتوماسيون، نسوز، ايمني 
اي  پروژه  و  داشتند  مشارکت جدي  خريد  و 

ماندگار و قابل توجه را به ثمر رساندند.

رييس سازمان ملي استاندارد؛

استانداردسازي و نظارت بر 
مصالح ساختماني در دستور 

کار است
گفت:  استاندارد  ملي  سازمان  رييس 
ساختماني  مصالح  حوزه  در  کافي  نظارت 
وجود ندارد از اين رو براي استانداردسازي و 
نظارت بر اين بخش برنامه هاي جدي داريم.
غلامرضا شريعتي صبح ديروز در بيست 
اتاق  نمايندگان  هيأت  نشست  ششمين  و 
بازرگاني تهران، اظهار داشت: از سال گذشته 
تدوين سند راهبردي برنامه 5 ساله مديريت 
کيفيت در دستور کار سازمان ملي استاندارد 
قرار گرفته است. به روزرساني و نوسازي در 
در  که  بود  برنامه دومي  کيفيت  ملي  جايزه 
دستور کار ما قرار گرفت. شرکت و عضويت 

در مجامع علمي دنيا ديگر برنامه ما بود.
ايران  استاندارد  ملي  سازمان  رييس 
افزود: تلاش کرديم با صنايعي که استاندارد 
پيدا  جدي  مشکلات  اما  دارند  اجباري 
گام  مشکلاتشان  حل  جهت  در  اند،  کرده 
و  تجار  که  کنيم  عمل  نحوي  به  و  برداريم 
توليدکنندگان ما بيش از اين آسيب نبينند 
ما حفظ حقوق مصرف  عين حال سعي  در 

کننده است.
وي ادامه داد: در بحث استانداردسازي 
و نظارت بر مصالح ساختماني گام هاي جدي 
برداشته ايم. کشور ما بلاخيز است و به دليل 
آسيب هاي  زلزله  هر  در  کافي  نظارت  عدم 
نظام  سازمان  کمک  با  مي شود؛  وارد  جدي 
اين  در  استانداردسازي  و  نظارت  مهندسي 
و  گرفته  قرار  جدي  کار  دستور  در  حوزه 
تفاهم نامه اي نيز امضا کرده ايم و کميته هاي 
اعمال  را  قانون  تا  شده  تشکيل  مشترکي 

کنيم.
فناوري هاي  بحث  در  گفت:  شريعتي 
معاونت  کمک  با  بنيان  دانش  و  نوين 
تا  کرديم  ورود  جمهوري  رياست  علمي 
نيز  بخش  اين  براي  را  لازم  استانداردهاي 
تدوين و به کارهاي آنها براي تجاري سازي 

با اعطاي نشان هاي مختلف کمک کنيم.
اظهار  استاندارد  ملي  سازمان  رييس 
بر  نظارت  مسير  در  سازي  چالش  داشت: 
در  نمونه  عنوان  به  است؛  زياد  استانداردها 
و  شده  تست  نوع   17 دولتي  غذايي  مواد 
بالاي 12 نوع داراي مشکل بوده ولي حاضر 
با  اند  کرده  سعي  و  نشده  عذرخواهي  به 
اقداماتي ما را از دفاع از صيانت از مردم به 
عقب برانند و يا در بخش مصالح ساختماني 
به عنوان مثال  پايين است،  نظارت ها بسيار 
ميلگرد با نازل ترين استاندارد به بازار عرضه 

مي کنند.
بخش هاي  در  مسائل  اين  افزود:  وي 
خصوصي  بخش  در  و  بوده  بيشتر  دولتي 
کمتر ديدم. ميدان دادن به بخش خصوصي 
باعث رشد مي شود. اگر حجم تجارت ترکيه 
افزايش يافته ولي ما چنين بهره اي نبرده ايم 
در  خصوصي  بخش  داري  ميدان  دليل  به 

ترکيه و احترام به اين بخش است.

سرانه 19ميليون توماني يارانه 
هر ايراني در سال

معادن  صنايع،  بازرگاني،  اتاق  رييس 
اساس  بر  اينکه  بيان  با  تهران  کشاورزي  و 
از  پرداختي  انرژي  يارانه  شده  اعلام  آمار 
سوي دولت هر سال 63 ميليارد دلار است، 
مي دهد  نشان  آمار  اين  کرد:  خاطرنشان 
يارانه  تومان  ميليون   19 نفر  هر  به  سالانه 

تعلق گرفته است.
در  شنبه  سه  روز  خوانساري  مسعود 
نمايندگان  هيأت  نشست  و ششمين  بيست 
سال  داشت:  اظهار  تهران،  بازرگاني  اتاق 
خارج  رکود  از  اندکي  ايران  اقتصاد  گذشته 
درصدي   1.2 اقتصادي  رشد  شاهد  و  شد 
ايران  بر اساس اطلاعات مرکز آمار  بوديم و 
اقتصاد  امسال  اول  بانک مرکزي در فصل  و 
رشد 6.2 تا 7.4 درصدي را تجربه کرد که 
ادامه اين روند موجب بهبود اوضاع مي شود.
همچنان  نقدينگي  رشد  اينکه  بيان  با  وي 
صعودي است، تصريح کرد: در مردادماه رشد 
ميليارد   921 و  هزار  هزار  سه  به  نقدينگي 
تومان رسيد که علت اصلي آن کسري بودجه 

است.
بر  اينکه  بيان  با  همچنين  خوانساري 
اساس آمار اعلام شده يارانه انرژي پرداختي 
دلار  ميليارد   63 سال  هر  دولت  سوي  از 
مي  نشان  آمار  اين  کرد:  خاطرنشان  است، 
تومان  ميليون   19 نفر  هر  به  سالانه  دهد 
تعلق گرفته که در صورت هدفمند پرداخت 
اين رقم، موجب جلوگيري از آسيب به اقشار 

آسيب پذير و حرکت در اقتصاد مي شد.
بالاي  دهک هاي  اينکه  بيان  با  وي 
درآمدي بيشترين نفع را از يارانه ها مي برند، 
يارانه  از  درآمدي  پايين  دهک هاي  گفت: 
حالي  در  مي برند  بهره  درصد   1.6 بنزين 
درصد   24.8 درآمدي  بالاي  دهک هاي  که 

استفاده مي کنند.
رييس اتاق بازرگاني تهران گفت: اثرات 
اين روند نه تنها منجر به افزايش روز افزون 
رفاه  در  آثاري  و  مي شود  طبقاتي  اختلاف 
را  ها  قيمت  در  تغيير  بلکه  ندارد  اجتماعي 
نشدن  آزاد  صورت  در  که  کند  مي  ايجاد 
محصولات  قاچاق  زمينه هاي  قيمت ها 
توليدي به خارج از کشور فراهم خواهد شد.

رييس اتاق بازرگاني تهران تاکيد کرد: 
در  ترجيحي  ارز  حضور  شاهد  همچنان 
اقتصاد ايران هستيم اما اميدواريم دولت هر 
ارز  کردن  يکنواخت  به  نسبت  سريع تر  چه 

اقدام کند.
هدفمند  موضوع  دو  دولت  افزود:  وي 
نرخي  چند  ارزهاي  حذف  و  يارانه ها  کردن 
را در دستور کار قرار دهد و وزراي اقتصادي 

دولت کاهش تورم باشند.

اخبار اخبار

گفت:  اسلامي  شوراي  مجلس  اقتصادي  کميسيون  رييس 
بخش  در  توليد  افزايش  و  اقتصادي  ديپلماسي  گسترش  و  افزايش 

داخلي برون رفت مناسبي از وضعيت اقتصادي فعلي است.
»محمدرضا پور ابراهيمي« رييس کميسيون اقتصادي مجلس 
شوراي اسلامي به تحليل و بررسي رشد اقتصادي در سال گذشته 
پرداخت و گفت: وضعيت کشاورزي در سال زراعي گذشته وضعيت 
از  بيشتر  تن  ميليون   2 گندم  واردات  و  است  نداشته  مناسبي 
سال هاي پيش بوده است. دليل آن هم، عواملي از جمله کم آبي و 

خشکسالي ها بوده است.
او افزود: بخش خدمات به دليل فراگيري کرونا آسيب ديد اما به 
مرور با بازگشايي هاي صورت گرفته، شرايط بهبود يافت. درآمد نفتي 
هم از رشد اقتصادي مناسبي برخوردار بوده است و در رشد اقتصادي 

کشور تاثير مثبتي داشته است.
پور ابراهيمي با بيان اينکه بايد تجارت خارجي به طرز ويژه اي 
پيگيري شود گفت: دولت سيزدهم با عضويت دائمي کشور در گروه 

شانگهاي خوب شروع کرد. افزايش و گسترش ديپلماسي اقتصادي 
در منطقه باعث رشد تجارت خارجي مي شود.

»وحيد شقاقي« کارشناس مسائل اقتصادي با بيان اينکه کشور 
در دهه 90 رشد اقتصادي نداشته است گفت: اقتصاد ايران در 10 
سال گذشته جمع شده بود و کمترين رشد اقتصادي را داشته است.

شقاقي گفت: اقتصاد ايران در رديف 22 اقتصاد جهاني قرار دارد 
و در 10 سال گذشته حدود 20 درصد کوچکتر شده است.

توليد  اقتصادي کشور  افزايش قدرت  براي  او گفت: لازم است 
ناخالص کشور افزايش يابد.

غير  نقد هاي  کرد:  اظهار  اقتصادي  مسائل  کارشناس  شقاقي، 
تخصصي درباره توليد ناخالص داخلي کشور، باعث تخريب موضوع 
بيان  دلاري  محاسبه  با  داخلي  ناخالص  توليد  که  درحالي  شد، 

نمي شود.
رشد  موتور محرک  افزود:  اقتصادي  مسائل  کارشناس  شقاقي، 
گذاري، لازم  افزايش سرمايه  براي  است.  گذاري  اقتصادي، سرمايه 

است که شاخصه هاي کليدي ثبات داشته باشد.
گفت:  آمار  مرکز  اقتصادي  دفتر حساب هاي  مديرکل  صالحي، 
شامل  اطلاعاتي  منابع  از  استاني،  حساب هاي  براي  آمار  مرکز 
از  برخي  همچنين  افزود:  مي کند.او  استفاده  گيري  آمار  طرح هاي 

اطلاعات از منابع ثبتي استخراج مي شود.

سازمان  به  از سکنه  خالي  واحد مسکوني  يک ميليون  از  بيش 
مالياتي در راستاي اجراي ماده 54 مکرر قانون ماليات هاي مستقيم 
حدود  آمارها  اساس  بر  که  است  درحالي  اين  شده اند  معرفي 

2.5ميليون واحد مسکن خالي در سطح کشور وجود دارد.
ماليات و درآمدهاي مالياتي يکي از ابزارهاي دولت در اجراي 
ناترازي  بدليل  حاضر  حال  در  و  است  مقاومتي  اقتصاد  سياستهاي 
بودجه دولت، يکي از راهکارهاي اصل جبران کسري بودجه اتکا به 

درامدهاي پايدار مالياتي است.
به عقيده کارشناسان موضوع وصول ماليات از خانه هاي خالي نيز 
ميتواند در اين حوزه موثر باشد.  بر اساس قانون بودجه سال جاري، کل 
منابع دولت حدود 1280 هزار ميليارد تومان است که بايستي حدود 400 
هزار ميليارد تومان از محل واگذاري داراييهاي سرمايه اي و رقمي نزديک 
به همين عدد نيز از محل واگذاري داراييهاي مالي تامين شود.  همچنين 
در قانون بودجه بر وصول 270 هزار ميليارد تومان درآمد مالياتي تصريح 
شده است با توجه به تداوم مشکلات فروش نفت و همچنين ابهامات 
جدي در فروش 250 هزار ميليارد تومان سهام شرکتهاي دولتي در بازار 
سهام، بايستي  منابع قابل توجهي براي پوشش کسري بودجه از محل 

وصول ماليات تامين  شود.
يکي از نکات جالب توجه در اين خصوص عزم مجلس شوراي 
اسلامي بر تصويب قوانين مرتبط با حوزه ماليات است. بر اين اساس 
تصويب قوانيني همچون  وصول ماليات از خانه هاي خالي و همچنين 
وصول ماليات از خانه ها و خودروهاي لوکس در قانون بودجه 1400 
نمونه اي از اين موضوع است. مجلس شوراي اسلامي قانون اجراي 

اخذ ماليات بر خانه هاي خالي را به منظور ثبات درآمدهاي اقتصادي 
با  دولت  درآمدي  نظام  اصلاح  هدف  با  اقتصادي  عدالت  اجراي  و 
افزايش سهم درآمدهاي مالياتي در سياست هفدهم اقتصاد مقاومتي 
تصويب نمود که اين اقدام افزايش سهم درآمدهاي مالياتي در کل 
بودجه کشور  مي باشد و متاسفانه حجم زيادي از درآمدهاي بودجه 
و درآمدهاي دولت سابق يازدهم و دوازدهم از محل غير از ماليات 
بودکه نتيجه  اين سياسگذاري  . زماني که  مشکل فروش نفت براي 
دولت  ايجاد شد آن وقت  دولت سابق نتوانست درآمدها را تامين 

کند و دچار کسري بودجه شد.
قانون ماليات بر خانه هاي خالي با وجود تصويب در 5 آذر 1399 
توسط مجلس و تاييد شوراي نگهبان در تاريخ 26 آذر همان سال، 
فعلا به درامد مالياتي براي خزانه دولت منجر نشده است. در حال 
حاضر قيمت هر متر مسکن در شهر تهران به بيش از 30 ميليون 
تومان رسيده است در حالي که وصول اين ماليات در کنار تاکيد بر 
پيگيري ماليات از خانه هاي لوکس که اتفاقا در قانون بودجه نيز بر 
آن تاکيد شده است، ميتوانست آثار تنظيمي و رگولاتوري مشخصي 

بر بازار مسکن داشته باشد.
گفتني  است، تبصره مرتبط با قانون ماليات بر خانه هاي خالي با 
وجود تصويب در 5 آذر 1399توسط مجلس و تاييد شوراي نگهبان 
در تاريخ 26 آذر هنوز وضعيت مشخصي ندارد. البته در تازه ترين 
اظهار نظر در اين  حوزه رئيس سازمان امور مالياتي اعلام کرده است، 
از دي ماه برگ هاي تشخيص مالياتي به صاحبان خانه هاي خالي 
ابلاغ خواهد .نخستين سري از برگهاي تشخيص مالياتي از دي ماه 

سال جاري ابلاغ مي شود در واقع در مقطع  سه ماهه پاياني سال 
عملا نمي تواند منجر به وصول درامد در سال جاري براي دولت شود.

به نظر ميرسد، ابتدا بايد اطلاعات املاک که در اختيار ارگان هايي 
چون سازمان ثبت اسناد و املاک، اتحاديه مشاوران  املاک، سازمان 
اوقاف و امور خيريه، بنياد مسکن، سازمان شهرداري ها و دهياري ها 
. شهرداري تهران و… است تجميع شود اما ظاهرا  اين سامانه به 

اطلاعات اين دستگاه ها وصل نيست. 
به عبارت ساده تر بهتر بود طي يک فرايند هوشمند، مشخص 
جهت   شناسايي واحدهاي خالي آن هم در مقياس حداکثري در 
اقتصاد و راه شهرسازي قرار ميگرفت و  دستور کار دو وزارت خانه 
در گام بعدي با سرعت بالاتري اقدام براي صدور برگهاي تشخيص 
و  مسکن  بازار  بر  حرکت  اين  تحولي  آثار  تا  مي شد،  انجام  مالياتي 

همچنين منابع بودجه دولت مشهودتر مي شد.

اينکه  بيان  با  خانگي  لوازم  توليدکنندگان  انجمن  سخنگوي 
قاچاق همچنان  و  ته لنجي  تعاوني هاي مرزنشيني،  قالب  واردات در 
صنعت لوازم خانگي ايران را آزار مي دهد، گفت: ما خواستار رقابت 
توليدکنندگان لوازم خانگي در بازار هستيم؛ اما بايد از دستاوردهاي 
داخلي سازي و جلوگيري از خروج ارز برخي از قطعات نيز حراست 

کرد.
حميدرضا غزنوي با اشاره به رونق توليد لوازم خانگي در کشور 
به اين نکته اشاره کرد که توليد لوازم خانگي در سايه نبود برندهاي 
کره اي که بعد از خروج آمريکا از برجام، بازار ايران را ترک کرده اند، 
کند،  دنبال  را  بخشي محصولات خود  تنوع  و  بکشد  نفس  توانسته 
گفت: آمارهاي منتشر شده از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت 
حکايت از رشد مناسبي در سال جاري نسبت به سال 99 دارد، به 
نحوي که توليد لوازم خانگي از ابتداي امسال، رشد 40 درصدي را 

تجربه کرده است.
ايران  خانگي  لوازم  توليدکنندگان  صنفي  انجمن  سخنگوي 
افزود: در واقع، وزارت صنعت، معدن و تجارت با چشم انداز مثبتي که 
نسبت به شکوفايي اين صنعت ترسيم کرده، برنامه توليد 11 ميليون 
به  توجه  با  که  است  را در سال جاري هدفگذاري کرده  دستگاهي 
گام هايي که تاکنون شرکت هاي توليدکننده لوازم خانگي برداشته اند، 
کرد؛  محقق  راحتي  به  بتوان  را  برنامه  اين  که  مي شود  پيش بيني 
ضمن اينکه به نظر مي رسد توليدکنندگان لوازم خانگي تا سقف يک 
ميليون دستگاه، مازاد بر نياز مصرف داخلي داشته باشند که به طور 

قطع اين موضوع مي تواند زمينه را براي صادرات فراهم نمايد.
وي تصريح کرد: با توجه به رقابتي که ميان توليدکنندگان لوازم 
تنها  نه  توليدکنندگان  ماههاي گذشته شکل گرفته،  خاانگي ظرف 
بر سر  نيز  رقابتي  بلکه  نمايند،  تامين  راحتي  به  را  بازار  توانسته اند 
عرضه محصولات کيفي را تجربه مي کنند که خود اين امر مي تواند 

منجر به ارتقاي سطح کيفي اين صنعت پيشران در کشور باشد.

ايجاد  دنبال  به  خانگي  لوازم  توليدکنندگان  غزنوي،  گفته  به 
بتوانند  تا در شرايط رقابتي  بازار نيستند و تلاش دارند  انحصار در 
محصولات مورد نياز مردم را تامين کنند؛ البته بايد به اين موضوع 
هم توجه داشت که صنعت لوازم خانگي در ايران يک صنعتي است 
قبضه کرده  را  ايران  بازار  برندهايي که سال هاي سال  با خروج  که 
بودند، توانسته شکوفا شده و راه توسعه را در پيش گيرد؛ در غير اين 
صورت سال هاي سال اين برندها در اقتصاد ايران حضور داشتند و 
اجازه نمي دادند توليدکنندگان داخلي توانمندي خود را نشان دهند.
نه  توانسته  ايران  خانگي  لوازم  صنعت  حالا  داشت:  اظهار  وي 
تنها به سمت ارتقاي سطح کمي و کيفي محصولات خود پيش رود 
و مطابق با خواست و سليقه مشتري، توليدات خود را به بازار عرضه 
کند؛ بلکه در مسير خودکفايي و عمق بخشي به بازار داخلي هم گام 
برداشته و تلاش کرده قطعاتي که تاکنون از ساير کشورهاي دنيا وارد 
مي کرده را با هماهنگي با قطعه سازان داخلي توليد نمايد؛ بنابراين 

حراست از چنين دستاوردي بسيار حائز اهميت است.
وزارت  افزود:  خانگي  لوازم  توليدکنندگان  انجمن  سخنگوي 
صنعت، معدن و تجارت به عنوان متولي توليد لوازم خانگي در ايران، 
به عنوان يک صنعت پيشران مطرح کرده و  اين صنعت را همواره 
تلاش کرده تا با برنامه ريزي هاي لازم براي اين صنعت، برنامه توليدي 
توليدکنندگان،  براي  امسال  که  نحوي  به  نمايد؛  پايش  و  تعيين  را 
که  است  گرفته  نظر  در  را  لوازم خانگي  ميليون دستگاه  توليد 11 
از رشد قابل توجهي برخوردار بوده است؛ اين در حالي است که در 
سال 99، اين هدفگذاري براي توليد 9 ميليون دستگاه بوده است که 
باز هم نسبت به سال 98، از رشد 78 درصدي برخوردار بوده است.

اکنون  هم  که  اصلي  مشکلات  از  يکي  داد:  ادامه  غزنوي 
توليدکنندگان لوازم خانگي با آن مواجه هستند، موضوع قاچاق است 
که همواره يک پاي ثابت براي اين بازار به شمار مي رود؛ در اين ميان 
اگرچه از حجم قاچاق ممکن است به دليل بالا رفتن قيمت ارز کم 

شده باشد، اما همچنان اين کالاها به بازار ايران راه پيدا مي کنند.
واردات  سايه  در  که  است  آن  اهميت  حائز  نکته  افزود:  وي 
کالاهاي قاچاق، اما باز هم توليدکنندگان لوازم خانگي امسال بالغ بر 
8 ميليون دستگاه لوازم خانگي بزرگ توليد خواهند کرد که نسبت به 
سال گذشته، رشد 2 ميليون دستگاهي را خواهند داشت که در اين 
بخش قابليت صادرات هم حتي وجود دارد چراکه ميزان تقاضا براي 

اين کالاها، 7 ميليون دستگاه در سال برآورد مي شود.
غزنوي معتقد است که هنوز هم کالا هاي وارداتي لوازم خانگي 
تحت عنوان تعاوني هاي مرزنشيني، ته لنجي و قاچاق در بازار ايران 
لوازم خانگي  به صنعت  را  امر آسيب هاي جدي  اين  و  دارند  وجود 
رقابت  خواستار  ما  که  است  حالي  در  اين  مي آورد؛  وارد  کشور 
توليدکنندگان لوازم خانگي در بازار هستيم؛ اما بايد از دستاوردهاي 
داخلي سازي و جلوگيري از خروج ارز برخي از قطعات نيز حراست 

کرد.
ممنوع  خانگي  لوازم  واردات  اينکه  واسطه  به  امروز  افزود:  وي 
بوده و يکسري از برندهاي اين صنعت نيز بازار ايران را ترک کرده اند، 
توليد به شدت افزايش يافته است و به همين خاطر، نياز به تامين 

مواد اوليه در آنها بسيار محسوس است.
غزنوي گفت: صنعت لوازم خانگي، يک صنعت پيشران بوده که 
دهها صنعت ديگر و هزاران شرکت کوچک را در کنار خود راه مي اندازد؛ 
نياز  افتاده است،  راه  اين صنعت  اينکه  واسطه  به  اکنون  بنابراين هم 
به تامين مواد اوليه دوچندان شده؛ ضمن اينکه بايد توجه داشت که 
توليد، تلاش کرده اند  افزايش  به موازات  لوازم خانگي،  توليدکنندگان 
تا عمق ساخت داخل را در توليد محصولات بالا برده و داخلي سازي 
بسياري از قطعات و تجهيزات و مواد اوليه را افزايش دهند؛ بنابراين 
عليرغم افزايش توليدي که شکل گرفته، کمتر از گذشته، مواد اوليه 
خارجي وارد کشور شده و به همين دليل، با کاهش واردات، ضرورت 

تامين مواد اوليه داخلي هم بيشتر شده است.

مدير اقتصادي و توسعه سرمايه گذاري ايميدرو درخصوص اينکه 
ايميدرو چه سرمايه گذاري هاي جديدي در زنجيره ي ارزش خواهد 
داشت، اعلام کرد: بر اساس سياست ابلاغي وزارت صنعت، معدن و 
تجارت، استراتژي سازمان ايميدرو از اين پس از کميت به کيفيت 
سوق داده خواهد شد و به جاي افزايش تناژ، توليد کيفي و ارزش 

افزوده خط کش و راهنماي ما خواهد بود.
افزود: کشور در حوزه زيرساخت به ويژه در زمينه  امير صباغ 
سرمايه گذاري  از  عمده اي  بخش  و  است  ضعيف  گاز  و  آب  انرژي، 
انرژي  زيرساخت هاي  در حوزه  آينده  الي 4 سال   3 ايميدرو ظرف 

خواهد بود.
کنيم  پيدا  اطمينان  زيرساخت  تامين  از  اگر  قطعا  گفت:  وي 
در کميت مي توان مانور بيشتري داد. تا آن زمان به سمت کيفيت 
افزوده  ارزش  و  مي کند  مصرف  کمتري  انرژي  که  رفت  خواهيم 

بيشتري دارد.
اينکه  بيان  با  ايميدرو  سرمايه گذاري  توسعه  و  اقتصادي  مدير 
استراتژي اين سازمان، نگاهي به توسعه اشتغال در پايين دست زنجيره 
معدن و صنايع معدني دارد، اظهارکرد: بومي سازي، سرمايه گذاري در 
حوزه اکتشاف به کمک بخش هاي خصوصي، آموزش و پژوهش در 
از  استفاده  سرمايه گذاري،  و  توسعه  رشد  بهتر  شرايط  ايجاد  جهت 
در  زودي  به  که  توسعه  هفتم  برنامه  قانون  اجراي  و  داخلي  توان 

است.  ايميدرو  برنامه هاي  ديگر  از  مي گيرد  قرار  دولت  کار  دستور 
صباغ افزود: ايميدرو براي تامين مواد اوليه صنايع خودرو از جمله 
توليد ورقهاي عريض و کيفي در نورد 2 فولاد مبارکه و حتي لوله 
ترمز که از خارج وارد مي شد تفاهمنامه هايي با خودروسازان به امضا 

رساند.
وي با اشاره به اينکه در صنعت مس با مازاد ظرفيت کاتد روبرو 
هفتم  برنامه  در  است  قرار  دولت  اينکه  به  توجه  با  گفت:  هستيم، 
مس  مصرف  دهد،  قرار  کار  دستور  در  را  برقي  خودروهاي  ساخت 
در داخل افزايش مي يابد به همين دليل ايميدرو به دنبال شناسايي 
ظرفيت هاي جديد مس است. صباغ افزود: در زمينه توليد ديگر مواد 
اوليه مورد نياز باتري خودروهاي برقي مانند ليتيوم نيز برنامه هايي 
ازجمله واردات آن به صورت کنسانتره و سپس توليد آن در داخل يا 

اکتشاف ذخيره معدني اين مواد خواهيم داشت.
از  همچنين  ايميدرو  سرمايه گذاري  توسعه  و  اقتصادي  مدير 
سرمايه گذاري اين سازمان توسعه اي در حوزه پايين دست فولاد خبر 
آلياژي  بالاي  فشار  لوله هاي  توليد  زمينه  و گفت: مطالعاتي در  داد 
اکسيژن و سي  که در ذخيره سازي سوخت هيدروژن، سيلندرهاي 
وارد  لوله ها که عمدتا  اين  آغاز کرديم؛  دارد  زيادي  کاربرد  ان جي 
مي شود تبديل به سيلندر شده و اميدواريم با ساخت لوله هاي فشار 

بالاي آلياژي، ارزش افزوده آن به داخل کشور بيايد.

ارزش  روي  پروژه هايي  همزمان  ايميدرو  اينکه  بيان  با  صباغ 
افزود:  دارد  اقدام  در دست  و مس  آلومينيوم  فولاد،  زنجيره  افزوده 
ايميدرو در حوزه آلومينيوم مطالعاتي را در پايين دست انجام داده، 
آلومينيوم سالکو وارد مدار توليد شده و با توجه به مازاد آلومينيوم، 
پيش بيني مي شود مواد معدني و محصولاتي با ارزش افزوده بالاتر، 
دهد  اختصاص  خود  به  را  کشور  آينده  صادرات  از  عمده اي  بخش 
به ويژه آنکه در اين زمينه مذاکراتي با چيني ها داشته ايم. ايميدرو 
توليد  ظرفيت  افزايش  ازجمله  ارزش  زنجيره  تقويت  در  هم زمان 
معدني مختلف،  مواد  از  آن  توليد  و  آلومينا  پودر  گرافيتي،  الکترود 
فعال  هم  معدني  تجهيزات  و  عميق  اکتشافات  حوزه  در  فعاليت 
تابعه در حوزه  ايميدرو و شرکت هاي  او حجم سرمايه گذاري  است. 
ميزان  اين  افزود:  و  ميليارد دلار عنوان کرد  را حدود 8  زيرساخت 
شامل احداث 500 هزار مگاوات توان نيروگاهي و خطوط انتقال آب 
است. روي گاز نيز همچنان مطالعه مي کنيم و معتقديم گاز؛ بحران و 

مشکل اصلي حوزه صنايع انرژي بر کشور در آينده است.
طريق  از  راهکاري  ايجاد  دنبال  به  ايميدرو  زمينه  اين  در 
سرمايه گذاري مشترک با وزارت نفت است. مدير اقتصادي وتوسعه 
از  بيش  ايميدرو  تابعه  واحدهاي  اظهارکرد:  ايميدرو  سرمايه گذاري 
10 ميليارد دلار پروژه توسعه در دست اجرا دارند و به نظر مي رسد 

بتوانند از منابع داخلي و بازار سرمايه، پروژه ها را کامل کنند.

رييس کميسيون اقتصادي: بخش کشاورزي کشور شرايط خوبي ندارد

اقتصاد ايران در 10سال گذشته 20درصد کوچک تر شد

صدور برگ تشخيص مالياتي براي بيش از يک ميليون واحد خالي

سخنگوي انجمن توليدکنندگان لوازم خانگي؛

قاچاق همچنان صنعت لوازم خانگي را آزار مي دهد

مدير اقتصادي و توسعه سرمايه گذاري ايميدرو مطرح کرد؛

استراتژي جديد ايميدرو؛ توليد کيفي با تمرکز بر ايجاد ارزش افزوده بيشتر

 از فروردين 
تا مرداد؛

تجارت ايران 
با اوراسيا 
به حدود دو 
ميليارد دلار 
رسيد

کشورهاي  با  ايران  اسلامي  جمهوري  خارجي  تجارت 
عضو اتحاديه اقتصادي اوراسيا در 5 ماهه سال جاري از يک 

ميليارد و 957 ميليون دلار گذشت.
به  کشورمان  صادرات  جاري  سال  ماهه   5 در 
 420 بر  بالغ  اوراسيا  اقتصادي  اتحاديه  عضو  کشورهاي 
مدت  با  مقايسه  در  که  شده  دلار  هزار   823 و  ميليون 
از  که  است  داشته  رشد  درصد   37 گذشته  سال  مشابه 
 222 با  روسيه  فدراسيون  ترتيب  به  مذکور  کشورهاي 
ميليون   99 با  ارمنستان  دلار؛   هزار   743 و  ميليون 
 677 و  ميليون   63 با  قزاقستان  دلار؛  هزار   683 و 

هزار   981 و  ميليون    26 با  قرقيزستان   . دلار  هزار 
تا  اولين  738 هزار دلار  7 ميليون و  با  دلار و بلاروس 
کشورمان  صادراتي  کالاهاي  مقصد  کشورهاي  پنجمين 

اند. شده 
عضو  کشورهاي  از  کشورمان  واردات  مدت  همين  در 
اوراسيا به يک ميليارد و 536 ميليون و  اقتصادي  اتحاديه 
با مدت مشابه سال  659 هزار دلار رسيده که در مقايسه 
عضو  کشورهاي  که  است  داشته  رشد  درصد   59 گذشته 
با  روسيه  فدراسيون  ترتيب   به  اوراسيا  اقتصادي  اتحاديه 
مبلغ يک ميليارد و 327 ميليون و 646 هزار دلار؛ قزاقستان 

و  ميليون  با 9  بلاروس  و 584 هزار دلار؛  ميليون  با 195 
616 هزار دلار؛ ارمنستان با 3 ميليون و 542 هزار دلار و 
قرقيزستان با 269 هزار دلار، اولين تا پنجمين مبدا کالاهاي 

وارداتي کشورمان بوده اند.
 مديرکل دفتر همکاري هاي بين الملل گمرک ايران 
افزود: بدين ترتيب حجم تجارت خارجي کشورمان )صادرات 
و واردات ( با کشورهاي عضو اتحاديه اقتصادي اوراسيا در 5 
ماهه سال جاري به يک ميليارد و 957 ميليون و 482 هزار 
دلار رسيد که در مجموع به لحاظ ارزش 96 درصد نسبت 

به مدت مشابه سال قبل رشد داشته است.


